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Voorwoord Jaarverslag 2002

Voor alle betrokkenen bij Stichting en Vereniging is
2002 een goed jaar geweest. De aanwas van nieuwe
donateurs en leden kwam niet tot stilstand; het guurdere
economische klimaat had nog geen negatieve effecten.
Daar staat wel tegenover dat wij toch steeds weer en
meer bericht krijgen van de verkoop van het vertrouwde
en geliefde schip aan een jongere generatie. Wij hopen
dat zo'n vaak onvermijdelijke stap niet zal leiden tot het
beeindiqen van de vriendschapsbanden binnen de kring
van SSRPen VSRP. U bent en blijft van harte welkom.

2002 was ook het jaar van een wisseling van de wacht;
op de najaarsvergadering namen wij afscheid van
vertrekkend voorzitter Van der Loo en zijn echtgenote;
hun huwelijksboot heeft de koers verlegd naar Frankrijk.
In de annalen van Stichting en Vereniging zal Boele van
der Loo vooral voortleven als de bruggenbouwer tussen
VSRPen SSRP;daarvoor verdient hij onze oprechte dank
en waardering. Ook mevrouw Hennie Witteman zag een
eind komen, na twee periodes, aan haar bestuursactivi-
teiten in zowel SSRPen VSRP. Nog zon bruggenbouwer
die haar belangrijkste werk voor de ronde en platbodem-
vloot verrichte achter haar computer door het overbrengen
van het papieren Stamboekbestand in een modern,
efficient gedigitaliseerd archief. Gelukkig heeft zij zich
bereid verklaard dit monnikenwerk in de toekomst af te
ronden; het slotapplaus voor haar laat dus nog even op
zich wachten, maar ons aller dank en waardering werd al
haar deel tijdens de vergadering in Sneek.

Tijdens de najaarsvergadering in de sfeervolle en gast-
vrije omgeving van het Friesch Scheepvaartmuseum
verwelkomde de Vereniging ook twee nieuwe bestuurs-
leden, mevrouw Nieke van der Velde-Rijnders en de
heer Geert Strijker, en promoveerde de vice-voorzitter
tot voorzitter. De voorgestelde wijziging c.q. moderni-
sering van statuten en huishoudelijk reglement leverde
ook geen enkel probleem op.

Het nieuwe verenigingsjaar 2003 kan beginnen met
evenementen die net zo gezellig en sportief zullen
worden als de zornereunie en de tocht in dat VOC-jaar
met de Duyfken. In dit jaarverslag leest U er uitgebreid
over.

De SSRPheeft ook in het afgelopen jaar aan haar kerntaak
als behoudsorganisatie veel aandacht besteed.
Het dilemma is altijd weer dat nieuwe ontwikkelingen bij
nieuwbouw van onze schepen niet onnodig geblokkeerd
moeten worden terwijl toch boven alles het traditionele
karakter bewaard moet blijven. Zo werden onder meer
verschillende wijzigingen in de criteria doorgevoerd die
maken dat bij nieuwbouw en restauratie gebruik gemaakt
kan worden van efficiente bouwwijzen en materialen
zonder dat de betreffende schepen zich daardoor dis-
kwalificeren voor opname in het Stamboek.
Tegelijkertijd wordt er naar gestreefd de authenticiteit
van de schepen die in categorie A en B zijn opgenomen
te waarborgen door de vereisten daarvoor zodanig aan
te scherpen en te verduidelijken dat deze monumenten
zo origineel mogelijk bewaard blijven. Een zorg hierbij is
dat de gebruikseisen die aan deze schepen gesteld worden
onder meer onder invloed van de wedstrijdwereld ertoe
leiden dat veranderingen aangebracht worden die het
oorspronkelijk karakter geweld aandoen. Wij zullen ons
blijven bezinnen wat hier toelaatbaar geacht kan worden,
waarbij zowel de authenticiteit als het behoud van onze
vloot onze belangrijkste leidraad blijft.

Dit voorwoord willen wij besluiten met een oprecht woord
van dank aan alien die in commissies, besturen en anders-
zins zich hebben ingezet voor SSRPen VSRP.Zonder hun
enthousiasme en inzet zou het op en om het water heel
wat saaier zijn. WiJ hopen dat ook 2003 weer een goed
en sportief zeiljaar gaat worden. Op ons mag U rekenen.

R. van der Borch, N. Smelt
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VERSLAG VAN DE SECRETARIS
VAN DE STICHTING

Bestuur
Het bestuur vergaderde ook in dit verslagjaar zes maal,
telkens in het congrescentrum 'De Eenhoorn' te Amers-
foort. De belangrijkste agendapunten waren:

de Winterrelinie 2002;
de uitreiking van de wisselprijzen;
de Schepenlijst-2003;
de automatisering van het documentenarchief van
het Stamboek;
de website van SSRPIVSRP;
de Criteriumcommissie.

Rooster van aftreden
Per 1 juli 2002 traden P. van Drongelen en mevrouw
H. Witteman reglementair af, beiden na twee zittings-
perioden. In verband met het tussentijds aftreden van
de voorzitter van de VSRP zal P. van Drongelen een jaar
langer aanblijven als lid van het VSRP-bestuur. Daarom
zal hij ook pas in 2003 aftreden als bestuurslid van onze
stichting.

In plaats van mevrouw H. Witteman benoemde het
bestuur per 1 juli 2002 mevrouw G. van Saarloos te
Wassenaar tot bestuurslid, op voordracht van de VSRP.

Representatie
Het bestuur betuigde, mede namens alle donateurs, zijn
deelneming aan onze Beschermvrouwe met het overlijden
van ZKH Prins Claus op 6 oktober van dit jaar.

Het bestuur was vertegenwoordigd bij de officie!e
opening van het Bezoekerscentrum voor Traditionele
Scheepsbouw 'De Helling' te Heeg op 12 april door mr
P. van Vollenhoven. Deze deelde in zijn toespraak mee,
te zullen bevorderen dat er een z.g. revolverend fonds

wordt gevormd waaruit laagrentende
leningen worden verstrekt voor res-
tauraties van varende monumenten,
dit naar analogie van monumentale
gebouwen.

Verder werd aandacht geschonken aan
de tewaterlating van het door de Stich-
ting Behoud Tarke gerestaureerde
boatsje 'Tarke' op 18 mei, eveneens te
Heeg.

4

Pu blicaties
Het drukklaar maken van de monografie
'De Boeier' door dr ir J.J. Vermeer liep

in dit verslagjaar verdere vertraging op, deels om rede-
nen van technische aard, deels omdat de uitgeverij
Hedeby Publishing in 2002 de aktiviteiten heeft gestaakt
zodat een andere uitgever gezocht moest worden. Het
boek zal nu in 2003 worden uitgegeven door 'De Alk' in
Alkmaar.
De overdracht van het eredonateurschap aan de heer
Vermeer vond, omdat de komst naar de Winterrelinie
voor hem te bezwaarlijk bleek, in besloten kring plaats
tijdens een etentje op 30 mei in het hotel bij de brug
van Galamadammen met een riant uitzicht op het drukke
schee pva artve rkeer.

Winterreiinie 2002
De Winterrelinie werd dit jaar gehouden op 16 maart in
Fort Kijkduin in Huisduinen-Den Helder. Aldaar verzamel-
den zich rond 2 uur 110 vrienden in de grote zaal van
het restaurant Bon-Aparte met prachtig uitzicht over zee.
Deze zaal bleek inderdaad zo groot, dat een gezelschap
elders in dezelfde ruimte, praktisch alleen visueel
gescheiden, op geen enkele wijze hinder bleek op te
leveren. De aanwezigen daalden na een kopje koffie af
naar de gewelven van het fort voor een rondgang door
het als museum ingerichte deel en het zee-aquarium.
Voor de aandachtige toeschouwer was het ook hier
duidelijk, dat aan het begin van de negentiende eeuw
bij de bouw en inrichting van verdedigingswerken de
aandacht bepaald niet primair uitging naar het leefcom-
fort van de degenen, die het moesten verdedigen.
Niet iedereen maakte gebruik van de mogelijkheid om
vanaf de gietijzeren uitzichtkoepel te genieten van het
wijdse panorama over het Marsdiep, de Razende Bol en
Texel, zoals in de uitnodiging in uitzicht gesteld. Half
augustus was daarvoor ook een geschikter moment
geweest dan half maart.

Om 15.30 uur kreeg onze voorzitter het woord voor de
uitreiking van de wisselprijzen waarna de heer .LOuak.
beleidsmedewerker van de Organisatie ter Verbetering
van de Binnenvisserij ons inwijdde in de geschubde
wereld in onze binnenwateren en de gevolgen van de
veranderingen van buitenaf, die in de loop der jaren in
verschillende biotopen zijn opgetreden.
De onmogelijkheid om de ruimte doeltreffend te ver-
duisteren en de laag staande zon op de ramen maakten
helaas zijn dia's vrijwel onzichtbaar zodat dit programma-
onderdeel niet geheel tot zijn recht kwam.

Na de jaarvergadering van de VSRP volgden een zeer
geanimeerde borrel en gemeenschappelijke maaltijd,
voor velen een hoogtepunt van onze winterrelinies en
een prima gelegenheid om vrienden en bekenden uit
de platbodemwereld weer eens te ontmoeten, foto's,
herinneringen, ervaringen bij het uitvoeren van het
jaarlijkse onderhoud en plannen voor het nieuwe vaar-
seizoen uit te wisselen, uiteraard gekruid met sterke
verhalen. Wij mogen ook dit jaar terug zien op een
geslaagde winterrelinie.

Wisselprijzen
De W.H. de Vos-prijs
voor belangrijke bijdra-
gen aan de doelstellingen
van de Stichting werd in
dit jaar toegekend en
uitgereikt tijdens de
Winterrelinie aan Wim
de Bruijn, hoofdredacteur
en tevens uitgever van
"Spiegel der Zeilvaart".
Dit illustere blad is op
2 juli 1977 voor het eerst
verschenen en tijdens het
skutsjessilen in Grouw ten doop gehouden. Het bestond
derhalve onlangs 25 jaar aan welk feit tijdens de Klassieke
Schepenbeurs in Enkhuizen op feestelijke wijze aandacht
is geschonken. Wim de Bruijn was vanaf het begin bij de
uitgave van het blad betrokken, eerst als lid van een vier-
koppige redactie met Gait L. Berk als hoofdredacteur,



van 1984 tot 1989 als eindredacteur en sindsdien als
hoofdredacteur. Tot 1984 werd het blad uitgegeven
door De Boer Maritiem en daarna in eigen beheer onder
de vlag van de Stichting Spiegel der Zeilvaart. Deze
stichting heeft onder meer als statutaire doelstelling om
een bijdrage te leveren aan het behoud van de varende
monumenten. Aan dit doel is in de loop der jaren op
indrukwekkende wijze gestalte gegeven zodat het blad
zich heeft ontwikkeld tot het meest veelzijdige en gezag-
hebbende tijdschrift op het terrein van de traditionele
scheepvaart in Europa, zo niet in de hele wereld, waarin
steeds een prominente plaats is ingeruimd voor de
ronde en platbodemjachten.

In 1989 kwam op initiatief van Wim de Bruijn een collec-
tief abonnement tot stand voor de leden van de VSRPen
die vorm van symbiose, waardevol als basis voor het
bestaansrecht van het blad, heeft er toe geleid dat al
onze leden/donateurs kennis konden nemen van veel
wetenswaardigheden op het gebied van de historie, de
bouwers, de behoudsaspecten, de specifieke vaareigen-
schappen en de technische ontwikkelingen van de
ronde en platbodemjachten. Daar droeg in belangrijke
mate aan bij, dat Wim de Bruijn zich altijd beijverd heeft
om de betrokkenheid van zijn lezerskring bij de "Spiegel"
te vergroten door hun wensen en verwachtingen te
peilen en hen te stimuleren tot het publiceren van
specifieke kennis en ervaring. De rubriek "Tuighpraet",
ingesteld als communicatiemiddel met de leden/dona-
teurs heeft misschien in de loop der jaren niet de glans
gekregen, die hij verdient maar hij voorziet stellig in een
behoefte.

De laureaat gaf blijk van zijn waardering voor dit hulde-
betoon door in het meinummer de W.H. de Vos-prijs
met de complete oorkonde af te drukken. In de
begeleidende tekst gaf hij toe wat wij allemaal al lang
weten, namelijk dat het samenstellen van de Spiegel in
de loop van die 25 jaar steeds meer een levensinvulling
is geworden. Als aanvulling gaf hij aan, en wij benadruk-
ken dat gaarne op deze plaats nog eens, dat sinds kort
een index beschikbaar is waarin alle verschenen artikelen
tot en met de jaargang 2001, in totaal meer dan 12.000
pagina's tekst, zijn opgenomen. Er kan op titel, auteurs-
naam of uit een keuze van 600 trefwoorden worden
gezocht.
De index kan via www.spiegelderzeilvaart.nl worden
gedownload of op diskette besteld.

De Van Waning-prijs voor verdiensten in het kader van
de organisatie van evenementen werd voor het jaar 2002
toegekend en eveneens uitgereikt tijdens de WinterreLinie
aan Joke en Hans Bcddeus. Zij beheerden zeven jaar
lang 'het winkeltje', een groot assortiment clubartikelen
van VSRP/SSRP.Oat werd tijdens alle evenementen in
deze periode en tevens tijdens Sail 1995 en Sail 2000
en tijdens de Vakbeurzen Klassieke Schepen vanaf 1997
uitgestald, vaak op de meest onmogelijke plaatsen.
Zij brachten de spullen daarheen, al dan niet in hun
Staverse jol 'Padde', sloegen het niet verkochte deel
thuis op, beheerden deze voorraad en verstuurden in
voorkomende gevallen ook zaken per post. Jaarlijks
inventariseerden zij de voorraad en zorgden voor een
financie!e verantwoording ten genoegen van de penning-
meester van de VSRP.

Alle prijswinnaars waren
aanwezig om de lovende
woorden van de voorzit-
ter en het hartelijke
applaus, waarmee die
door de aanwezigen wer-
den onderstreept, aan
te horen en hun prijs in
ontvangst te nemen, in
het geval van Joke en
Hans slechts symbolisch
omdat iets te laat duidelijk was geworden dat de
zilveren plaatjes rondom de voet van de Van Waning-
prijs, waarop de namen van alle winnaars staan ingegra-
veerd, geen plaats meer boden om de hunne toe te
voegen. Daarvoor moest een tweede ring onder de voet
van de prijs worden aangebracht om ruimte te krijgen
voor meer plaatjes. Van die gelegenheid is gebruik
gemaakt om onder het scheerhout een vergulde kloot
aan te brengen zoals het eigenlijk hoort. De Van
Waning-prijs heeft op deze wijze na 36 jaar nog meer
allure gekregen, ook al omdat de vorige winnaar, Pier
Piersma, de tot dan gebruikte verpakking niet passend
vond voor zon kleinood en daarom een prachtig eiken-
houten kistje heeft gemaakt.

Schepenlijst - 2003
Bij de opzet van de Schepenlijst-2001 is uitgegaan van
een plastic ringbandje met een verwisselbare inhoud die
telkenjare geactualiseerd zou kunnen worden. De auto-
matisering van het Stamboekarchief en het ledenbestand
van de VSRP maken dit technisch zeer wel mogelijk maar
een analyse van de produktie- en distributiekosten
moest tot de conclusie leiden, dat de genoemde aanpak
weliswaar goedkoper is dan het uitgeven van een
schepen/ledenlijst in een gelijmd kaftje maar nog steeds
uit kostenoogpunt jaarlijks niet verantwoord. Niet voor
niets is al sinds 1983 het beleid om de schepenlijst om
het andere jaar uit te geven. In de jaren-'90 is zelfs de
situatie gegroeid, dat een volgende uitgave drie jaar op
zich liet wachten.

Voor het jaar 2002 werd besloten tot het uitgeven van
losbladige aanvullingen op alle rubrieken uit de schepenl
ledenlijst, te weten de lijst van donateurs, de algemene
lijst van ingeschreven jachten, gesorteerd op scheeps-
type, die op zeilnummer, de ledenlijst VSRPen de
Criteria voor inschrijving in het Stamboek. Dit hield in,
dat ieder lid/donateur een setje van in totaal 12 blaadjes
kreeg toegezonden. Wie over de tot medio april actuele
gegevens wilden beschikken diende zich de moeite te
getroosten, de blaadjes op de goede plaats in te voegen
dan wel te vervangen en in een voorkomend geval ook
daadwerkelijk te raadplegen.

In het voorjaar van 2003 zullen alle lijsten in geactuali-
seerde vorm opnieuw worden gedrukt en rondgestuurd
terwijl voor de Criteria opnieuw vervangende bladzijden
zullen worden uitgegeven. Wij roe pen alle leden/dona-
teurs hierbij op, te willen nagaan of zij wijzigingen in de
op hun jacht of hun persoon betrekking hebbende gege-
yens hebben doorgegeven aan een van de secretarissen
en, zo niet, dit met spoed alsnog te doen. Alleen dan
zijn de gegevens van de nieuwe schepen/ledenlijst
daadwerkelijk actueel.
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Ook de gegevens van de jachten, die sinds 1954 in een
of meer schepenlijsten staan vermeld doch die nooit een
plaquettenummer hebben gekregen, zullen in de
Schepenlijst-2003 worden opgenomen zodat alle ledenl
donateurs kunnen nagaan of zij wellicht in een van de
vermelde jachten het hunne herkennen.

De automatisering van het documentenarchief
van het Stamboek
Dit project, ter hand genomen door mevrouw Witteman
nadat het bestand met de primaire gegevens was opge-
bouwd, is zo veelomvattend, dat de voltooiinq nog wel
enige tijd zal vergen. Er is een coderingssysteem ont-
worpen en een vijftal vrijwilligers heeft de moeite
genom en, om zich in de materie te verdiepen en te hel-
pen bij het inbrengen van de documenten, veelal door
scanning. Mevrouw Witteman heeft zich bereid verklaard
om het beheer van het Stamboek na haar aftreden als
bestuurslid nog een jaar voort te zetten en ook deze
werkzaamheden te blijven coordineren.
Zij geeft het materiaal uit en controleert of het op de
juiste wijze is ingebracht. Het bestuur is haar daarvoor
bijzonder erkentelijk omdat de kwaliteit van het eind-
produkt daardoor is gewaarborgd.

Nu de uitgave van "De Boeier" voor de deur staat doet
zich het probleem voor dat er heel veel foto- en ander
materiaal over deze jachten beschikbaar is gekomen, dat
niet in de monografie kan worden verwerkt. Daarbij gaat
het niet alleen om in het Stamboek ingeschreven boeiers
maar ook om andere, wel in het boek opgenomen doch
nooit aangemeld voor inschrijving in het Stamboek.
Het bestuur is van oordeel, indachtig artikel 2 van de
statuten, dat dit materiaal niet verloren mag gaan en
evenzeer in het documentenbestand dient te worden
opgenomen. Voor het feit, dat het ten dele niet aan een
(plaquette)nummer van een ingeschreven jacht kan wor-
den gekoppeld zal een oplossing moeten worden
gevonden.

Website SSRP/vSRP
De website van SSRPIVSRPis in de loop van dit verslag-
jaar operationeel geworden, zij het nog in een beginfase.
Een maatschap van advocaten bleek de domeinnaam
SSRPte hebben gedeponeerd maar na enig loven en
bieden waren zij bereid om die tegen een redelijke ver-
goeding aan ons af te staan. We beschikken derhalve
over de domeinnamen, die de meeste naamsbekendheid
hebben: www.ssrp.nl en www.vsrp.nl. Deze beide namen
zijn aan dezelfde website gekoppeld.
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Aan het eind van het verslagjaar waren de criteria voor
inschrijving in het Stamboek opgenomen. Aan de samen-
stelling van een schepenlijst werd nog gewerkt.
Om redenen van privacy kunnen daarin alleen persoons-
gegevens worden opgenomen na schriftelijke toestem-
ming van degene, om wie het gaat. Daarom is besloten
tot het plaatsen op het internet van een algemene lijst
van ingeschreven jachten, iets uitgebreider dan de
papieren variant in het klappertje, maar zonder eigenaars-
gegevens. De in het z.g. slapende bestand opgenomen
jachten, d.w.z. eigendom van niet leden/donateurs zijn
daarin te herkennen door de categorie-aanduiding X.

Criteriumcommissie
Het bestuur nam kennis van de op initiatief van een
jachtontwerper door een werkgroep onder auspicien van
de Klassenorganisatie Ronde en Platbodemjachten van
het KNWV opgestelde criteria voor de inrichting van wat
genoemd wordt visserman jacht aken. Zij zijn speciaal
ontworpen voor het wedstrijdvaren. Het standpunt van
het bestuur, al vermeld in het jaarverslag-2001, dat de
SSRPgeen behoefte heeft aan dit soort criteria omdat
het eenieder vrij staat om zijn jacht aan en onder dek
binnen de bestaande beperkingen in te richten naar
persoonlijke voorkeur, is niet gewijzigd. Aan het bestuur
van de Klassenorganisatie is dit meegedeeld met het
verzoek om de term 'criteria' voor de bedoelde regels te
vermijden om geen misverstand te wekken.

Een ter toetsing aan de criteria voor inschrijving in het
Stamboek aangeboden lijnenplan gaf aanleiding voor
uitvoerige discussie over de interpretatie van artikel 4.3
van de algemene criteria, handelend over kiel, scheg en
loefbijter. Besloten is, om ter verduidelijking de volgende
zinnen toe te voegen: 'Bij jachten zonder kielbalk mag
de voorscheg niet dieper steken dan het diepste punt
van het vlak ter hoogte van het grootspant en het diepste
punt van de achterscheg niet dieper dan 1% van L onder
het diepste punt van het vlak. Onder een kielbalk of
scheg mag niet nog een aparte scheg worden aange-
bracht.' en, in samenhang hiermee, aan artikel 4.3.1 van
de aanvullende criteria voor lemsteraken: 'Het diepste
punt van de scheg en het diepste punt van de loefbijter
mogen niet meer dan 1% van L verschillen'.

Een jachtontwerper vroeg aandacht voor het feit, dat in
de bestaande tekst van de aanvullende criteria voor
lemsteraken in paragraaf 4.4.4 een begrenzing van het
deel van de kajuitopbouw v66r de mast wordt genoemd
die maakt dat een substantieel deel van de sinds jaar en
dag in het Stamboek ingeschreven aken, met inbegrip
van de 'Groene Draeck', hier niet aan voldoet.

Daarbij komt, dat de mast op moderne (wedstrijd)aken
zo ver als toegestaan naar achteren wordt geplaatst met
het gevolg, dat het genoemde deel bij gelijkblijvende
kajuitomvang groter wordt. Het bestuur heeft op grond
van deze gegevens besloten om het betreffende tekst-
gedeelte van paragraaf 4.4.4 van de aanvullende criteria
voor lemsteraken als volgt te wijziqen.Tndien de kajuit-
opbouw v66r de mast doorloopt mag het v66r de mast
uitstekende deel ten hoogste 40% van de lengte van het
voordek zijn, te rekenen vanaf de achterkant van de
mastvoet tot de voorkant van de voorsteven'.

In de 'Spiegel der Zeilvaart' is aandacht besteed aan een
nieuwe verlijmingstechniek voor holle masten.
De methode, waarop octrooi is verkregen, maakt het
volgens de producent van deze masten mogelijk om ze
dunner te maken dan de in paragraaf 6.1 van de alge-
mene criteria genoemde 25% van de diameter ter plaatse
met behoud van de vereiste sterkte. Dit zou materiaal-
en daardoor kostenbesparend zijn. Het bestuur staat op
het standpunt, dat het criterium in kwestie een weer-
spiegeling is van de stand der techniek van het moment,
dat het werd opgesteld. Technische ontwikkelingen die,
met behoud van de basiscriteria voor Stamboekjachten,
in de praktijk hun waarde bewezen hebben, kunnen in
principe tot aanpassing van de criteria leiden.



De criteriumcommissie adviseerde het bestuur in drie
gevallen over het al dan niet inschrijven van een aange-
me Id jacht. Tevens werden vijf lijnenplannen van nieuw
te bouwen jachten, vier lemsteraken en een zeeschouw,
op verzoek van de ontwerpers getoetst aan de criteria.

In dit verslagjaar werden 74 jachten aangemeld voor
(her)inschrijving in het Stamboek. In 30 gevallen betrof
het een jacht uit het donateursbestand, in 14 gevallen
een uit het slapende bestand en in 30 gevallen een
eerste aanmelding. In 7 gevallen werd de beslissing
aangehouden tot meer informatie was verkregen. Drie
eigenaars vroegen een verklaring, dat de rompvorm van
hun jacht voldoet aan de criteria, ter verkrijging van een
meetbrief. In een van deze gevallen kon de verklaring
niet worden gegeven omdat de gevraagde informatie
niet werd verstrekt, in een ander geval moest deze
afhankelijk worden gesteld van het vergroten van de
waterverplaatsing.

Beroepsraad
Het bestuur benoemde dr J.w.C.M. van der Sijp te
Wassenaar opnieuw tot plaatsvervangend lid van de
Beroepsraad, ditmaal voor een reguliere zittingsperiode
van vier jaar. Tevens werd ir J. Both te Heemstede als
zodanig benoemd.

De Beroepsraad verklaarde op 14 augustus het beroep
van de eigenaar van een lemsteraak tegen het besluit
van het SSRP-bestuur om deze her in te delen in cate-
gorie D van het Stamboek omdat door het verwijderen
van het middendeel van de kielbalk de oorspronkelijke
vorm van het onderwaterschip verloren was gegaan,
ongegrond. Het bestuur heeft naar aanleiding van dit
beroep in de rubriek "Tuighpraet" van de "Spiegel der
Zeilvaart" de wenselijkheid benadrukt om verbouwings-
plannen, die repercussies als deze dan wel het ongedaan
maken van een inschrijving in het Stamboek tot gevolg
zouden kunnen hebben, tevoren kenbaar te maken.
De beroepszaak in kwestie was tevens aanleiding om het
reglement van de Beroepsraad op enkele punten aan te
passen. Aan het eind van het verslagjaar was de discussie
hierover nog niet afgerond.

Federatie van Oud-Nederlandse Vaartuigen
In dit verslagjaar is het voorzitterschap van de FONV van
onze oud-voorzitter D.B. Sluijter overgenomen door
G. Doornink.

De FONV is toegetreden tot een nieuwe koepelorgani-
satie, de Stichting Mobiele Collectie Nederland, die het
behoud van alle soorten historische transportmiddelen in
Nederland tracht te bevorderen, d.w.z. vaartuigen, vlieg-
tuigen, wegvoertuigen en treinen. Als eerste aanzet is
een commissie benoemd die de opdracht heeft gekregen
om advies uit te brengen over de technische opzet van
een centraal digitaal register waarin al deze monumen-
tale voer- en vaartuigen moeten worden ondergebracht
met procedures die moeten garanderen, dat het van
overheidswege erkenning zal verwerven.

De lemsteraak "Lemsterlicht", ingedeeld in categorie A2
van het NRVM, ging op 5 februari door brand in een
loods voor winterberging in Warmond verloren.

De schouwcommissie van de SSRP maakte ook in dit
verslagjaar goede voorgang met de indeling van de

aangemelde jachten in een der drie cateqorieen van het
NRVM. In totaal werden 16 jachten voorlopig ingedeeld
en 28 definitief na een feitelijke schouw.
De Sectie Varende Monumenten vroeg voor 20 jachten,
die vijf jaar of langer geleden zijn opgenomen, een
herbeoordeling op grond van een door de eigenaars
ingevulde enquete, waarin sindsdien tot stand gekomen
wijzigingen moesten worden omschreven. Na analyse van
de gegevens besloot de commissie om bij jachten, die
destijds na een feitelijke schouw in categorie A2 of A3
zijn ingedeeld, te volstaan met herbeoordeling op papier
en in categorie A 1 ingedeelde jachten opnieuw te gaan
schouwen. Dit leidde in 4 gevallen tot een herindeling.

OVERZICHT OPGENOMEN JACHTEN

A In het Nationaal Register van Varende
Monumenten:

eind 2001 eind 2002

aangemeld: 194 198
nog in behandeling: 29 12
voorlopig ingedeeld: 45 30
waarvan in categorie:
A1 12 9
A2 26 18
A3 7 3

definitief ingedeeld: 120 150
waarvan in categorie:
A1 14 21
A2 53 67
A3 6 14

Historische cascos: 47 48

B. In het Stamboek Ronde en Platbodemjachten:

totaal ingeschreven 22271993

waarvan
jachten van donateurs
jachten in musea
in slapende bestand
zonder plaquette

1017
20

917
n.b.

1034
20

922
251

Categorieverdeling jachten van donateurs
en musea:

categorie A
categorie B
categorie C
categorie D

206
143

94
574

209
140

96
589

Aantallen tien grootste groepen naar
type-indeling:

zeeschouwen 314
lemsteraken 290
tjalkjachten 162
Vollenhovense bollen 110
schokkers 108
open schouwen 108
grundels 100
~otte~ 99
hoogaa~en 83
kajuitschouwen 80

319
297
163
111
108
108
100

98
84
81
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In 2002 uitgevoerde restauraties van in het Stamboek
ingeschreven jachten waarvoor een beroep is gedaan
op het Restauratiefonds van de Federatie Oud-Neder-
landse Vaartuigen, FONV.

In totaal zijn in 2002 vanuit de bij de Federatie Oud-
Nederlandse Vaartuigen aangesloten behoudsorganisa-
ties bij het Restauratiefonds 21 subsidie-aanvragen inge-
diend, alsmede een viertal subsidie-aanvragen voor het
vervaardigen van katoenen zeilen. In 2002 zijn voor vier
in het Stamboek Ronde en Platbodemjachten ingeschre-
ven schepen nieuwe subsidie-aanvragen ingediend.
Hierbij een beschrijving van in 2002 lopende en afge-
ronde projecten.

Op 18 mei 2002 is het visboatsje Tarke waarover reeds
in het jaarverslag 2001 werd geschreven feestelijk te
water gelaten en overgedragen aan de 'Stichting Tarke'.

Bij een aantal langjarige restauraties is de volgende
voortgang geboekt: Het Friese jacht Bestevaer (Lantinga,
1912) van Derk Lemstra en Marijke Melles is door
Combert Burger voorzien van nieuwe boeisels en het
interieur is aan de hand van oude foto's zoveel mogelijk
in de oorspronkelijke vorm herbouwd.

Bij de boeier Vivo zijn de stevens vervangen, is het blikken
doodskleed verwijderd en is een aanvang gemaakt met
het vervangen van de huid.

I
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Julian de Jonge heeft in eigen beheer bij het opgebouwde
Friese jacht Sentina (Van der Werff, 1918) de spanten in
de kop vervangen en de huid is inmiddels vernieuwd tot
aan de scheergangen.

Eveneens bij Combert Burger zijn bij de boeier Buizerd
van de familie Van Drongelen de laatste paar spanten in
de kont vervangen. Verder zijn de boeisels, berghouten
en het achterhuisje vernieuwd en is een nieuw dek aan-
gebracht.

Bij de door Auke van der Zee in
1916 gebouwde tjotter Aleide Anna
van Lex Maat zijn begin 2002 het
achterhuisje en de stuurdoft vervan-
gen. Het' skutrnakkersproefsti k'
(achterdekje) vertoonde een forse
dwarsscheepse scheur die leek te
groeien en het verticale schot stond
achterover gekanteld. De oorspron-
kelijke positie van het schot kon bepaald worden aan de
hand van de uiteinden van het binnenboeisel, waar het
schot op aansluit.

I
'-



Het Friese jacht Willemijntje (Lantinga, 1920) is aan het
eind van wederom een succesvol zeilseizoen (wisselprijs
Friesche Competitie) voor een restauratie naar Workum
gebracht. Na omzichtig sloopwerk door eigenaar Charles
Koek, zijn door Combert Burger aan stuurboord boeisel
en berghout vernieuwd, met uitzondering van de kont.
Verder is een gedeelte van de scheergang en een zeil-
spant vervangen. Aan de hand van het oude hout en de
nagelpatronen in de oude spanten kon worden afgeleid
dat de boeisels van oorsprong waarschijnlijk uit twee

r
I

De in 1912 door Wester gebouwde boeier Mientje van
de familie Vermeulen is op de werf van Pier Piersma
onder handen genomen. Aan bakboord is het boeisel in
de kont en de kop vervangen, waarbij ook de lijsten op

delen hebben bestaan, met een stuiknaad achter het
midden. Ook bij de Bestevaer is dit het geval. Een con-
sequentie van deze constructie is dat, tenzij een stam
eiken met uitzonderlijke zeeg gevonden wordt, de boei-
sels aan de uiteinden fors over de draad van het hout
lopen. Het is dan ook begrijpelijk dat boeisels veelal uit
drie delen worden gemaakt.

het boeisel, een bandstuk en de bolder zijn vernieuwd.
Verder is het dek gerepareerd met vier nieuwe delen, is
een viertal inhouten in de kop vervangen en zijn er vier
nieuwe del en in de huid gezet.

9



In de vergaderingen van de FONV Restauratie
Commissie is gesproken over de authenticiteit van
de toegepaste materialen, constructies en technieken
naar aanleiding van de restauratie van een tweetal
jachten waarvoor in 2001 subsidie-aanvragen waren
ingediend. Voorop staat dat de keuze omtrent de
uitvoering van een restauratie volledig aan de eige-
naar van het schip is. Het is aan de Restauratie Com-
missie orn, mede aan de hand van het in te dienen
restauratieverslag, te beslissen of de gevolgde aanpak
al dan niet voor subsidie in aanmerking komt.

Een aantal jaren werd de subsidievraag geheel gedekt
door donaties van het Prins Bernhard Cultuurfonds
(PBF).Echter over de jaren 2001 en 2002 zijn deze niet
voldoende om de subsidies volledig uit te betalen.
In 2002 zijn er contacten geweest met verschillende
fondsen over de financiering van het FONV Restaura-
tiefonds, waarbij ook gesproken is over nieuwe
vormen van financiele ondersteuning voor varend
erfgoed en de restauratie daarvan. De Restauratie
Commissie zou tevens een actievere fondswerving
vanuit de FONV of aangesloten organisaties van
harte verwelkomen.

VERSLAG VAN DE SECRETARIS
VAN DE VERENIGING

Van het bestuur
Ook in 2002 was er binnen het bestuur en daarbuiten
weer een grote mate van creativiteit aanwezig om het
programma voor dat jaar vorm te geven. Er kan gesproken
worden van een goed op elkaar ingespeeld team en met
genoeg ervaring in het organiseren van de jaarlijkse
verenigings-evenementen om voor de leden een evene-
ment onder de beste condities voor deelname te kunnen
scheppen. In 2002 kwam het bestuur driemaal bijeen
voor o.a. de voorbereiding van de ledenvergadering en
bespreking van het concept jaarverslag over 2001, de
organisatie van de zomerreunie, de afronding van de
zomeractiviteiten en natuurlijk de voorbereiding van de
najaarsvergaderingen met statutenwijziging en bestuurs-
wisselingen. Daarnaast waren er besprekingen in kleiner
verband om bestuursbesluiten verder uit te werken.

Zoals u weet wordt de ledenadministratie door uw secre-
taris gevoerd. Een activiteit die ook de Stichting betreft,
daar in de ledenadministratie het donateurbestand van
de Stichting is opgenomen. De gehanteerde systematiek
verloopt naar ieders tevredenheid en is gebruiksvrien-
delijk. Dat maakt het mogelijk snel en met weinig kosten
wijzigingen op de ledenlijst uit te geven. In 2002 hebben
de leden dan ook tweemaal zon wijziging ontvangen.

10
Het inschrijven van nieuwe leden en daarmee de samen-
werking met de secretaris van de Stichting verloopt ook
naar wens. De inrichting van het collectief abonnement
op de Spiegel der Zeilvaart is mede door intensief over-
leg met de uitgever zeer inzichtelijk geworden.
Grote verschillen tussen het ledenbestand dat de Spiegel
der Zeilvaart ontvangt en de verzendlijst van de uitgever
behoren tot het verleden. Wel dient regelmatig een

Verruiming van de financie!e middelen en verbreding
van de financieringsvormen zou er toe kunnen leiden
dat vaker een beroep op het Restauratiefonds wordt
gedaan.

In het algemeen kunnen restauratieprojecten van zowel
ijzeren als houten schepen, die vijftig jaar of ouder
zijn en in het Stamboek staan ingeschreven, in aanmer-
king komen voor een bijdrage van het Restauratiefonds
van de Federatie Oud-Nederlandse Vaartuigen.

De subsidie is vooral bedoeld voor het behoud op
langere termijn van historisch waardevolle schepen,
waarbij gestimuleerd wordt om restauraties op hoog
niveau uit te voeren. Aanvragen dienen v66r aanvang
van de restauratie ingediend te worden. In 2002 zijn
de aanvraagformulieren geactualiseerd.

Aanvraagformulieren en nadere uiteenzetting van het
subsidiebeleid zijn te verkrijgen bij Alexander de Vos
(071 5321244), die de subsidie-aanvragen voor in het
Stamboek Ronde en Platbodemjachten ingeschreven
schepen coordineert.

Alexander de Vos.

vergelijking plaats te vinden. Door initiatieven vanuit de
leden zelf, zonder tussenkomst van de secretaris, kunnen
niet-rechtmatige verzendingen ontstaan. In het laatste
kwartaal bedroeg het aantal deelnemers aan het collec-
tief abonnement 930.

In de ledenvergadering van 16 maart kondigde de voor-
zitter, Boele van der Loo, aan dat hij in verband met zijn
verhuizing naar Frankrijk het voorzitterschap van de
vereniging aan het einde van het jaar zou neerleggen.
Tevens eindigde voor Hennie Witteman de bestuurstermijn
en kon zij zich statutair niet meer herkiesbaar stellen.
Om hun plaatsen in te nemen droeg het bestuur mw.
Nieke Rijnders voor, varende met de Boeier 'Bever' en
dhr. Geert Strijker, varende met de Lemsteraak 'Witte
Strijker'. In de ledenvergadering van 16 november werden
zij met algemene stemmen gekozen. Voor het voorzitter-
schap droeg het bestuur Noud Smelt voor. Ook deze
voordracht kreeg de instemming van de vergadering.
Door het bestuur werd op een aantal bijeenkomsten acte
de presence gegeven. Noud Smelt was in Heeg aanwezig
bij de opening van het Bezoekerscentrum Traditionele
Scheepsbouw. Pieter Bos en Lex Maat vertegenwoordig-
den de vereniging bij de festiviteiten rond de VOC 400-
jaarviering in Hoorn. Pieter Bos bezocht de door de
'Ronde en Platbodemvrienden Zuidwest-Nederland en
Vlaanderen' georganiseerde activiteiten in Middelburg
en Oostende.

Overleg met het Stichtingsbestuur
Tussen de voorzitters en de secreta rissen vindt veelvu Idig
overleg plaats. Ook dit jaar werd het bestuur in een twee-
tal gevallen in kennis gesteld van het voornemen om de
inschrijving in het stamboek te weigeren.
In de bestuursvergaderingen wordt door de afgevaardig-
de bestuursleden verslag gedaan van het wel en wee van
de Stichting. Conform de statuten heeft het Stichtings-



bestuur in maart financieel verslag gedaan over het
boekjaar 2001. Voor het bestuur van de vereniging gaf
dit verslag geen aanleiding tot op- of aanmerkingen.
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De organisatie van de zomerreilnie
De locatiekeuze voor de zornerreunie wordt ieder jaar
moeilijker. Enerzijds is er de wens, telkens iets nieuws
te brengen, anderzijds worden de aanbiedingen vanuit
gemeenten steeds schaarser. Weliswaar lag er een uitno-
diging, zcals in 2001, tot deelname aan de manifestatie
'Sailwolde', maar daar heeft het bestuur om twee
redenen afwijzend op gereageerd: we waren daar het
jaar daarvoor geweest en de leden hadden duidelijk te
verstaan gegeven nu een reLinie te willen die geen deel
uit zou maken van een grote manifestatie. Uiteindelijk
vie I de keuze op Marken. Redelijk centraal gelegen, voor
vele schepen bereikbaar en een ook bij veel wind rede-
lijk beschut water. Overleg met Rijkswaterstaat leidde
tot een reservering van de Rijkshaven en bij een grotere
opkomst dan de capaciteit van die haven konden de
verenigingen het Y en Marker Watersport een aantal
plaatsen leveren. De gemeente gooide in eerste instantie
wat roet in het eten. Voor de oprichting van een tent was
sowieso een vergunning nodig maar de leges die zouden
moeten worden betaald voor een tijdelijke tapvergunning
waren extreem hoog. Om die reden werd uitgeweken
naar het Dorpshuis. Volgens het vaste draaiboek werd
vervolgens de detailorganisatie ter hand genomen, met
als resultaat een bijzonder geslaagde reLinie. Alleen het
weer speelde ons parten, maar daarover meer in een
apart hoofdstuk in dit jaarverslag.

Ledenvergadering van 16 maart 2002
loals gebruikelijk werd deze ledenvergadering gehouden
tijdens de door het Stichtingsbestuur georganiseerde
winterreLinie in het Fort Kijkduin in Huis ter Duinen. Veel
aandacht werd besteed aan de evenementen van het
komend seizoen, o.a.: de zornerreunie en de tocht van
Hoorn naar Oude Schild in het kader van 400 jaar VOc.

Het jaarverslag 2001 werd goedgekeurd inclusief het
overzicht 'Baten en l.asten'. De kascontrole commissie
maakte gewag van een goed en duidelijk gevoerde
financie!e administratie.

Ledenvergaderingen van 1 en 16 november 2002
Ogenschijnlijk een vreemde zaak. Enerzijds werden alle
leden uitgenodigd voor een vergadering, anderzijds
kregen zij het advies maar niet te verschijnen.
Bij nader inzien toch niet zo vreemd. Bij het ontwerpen
van de statuten voor de vereniging waren de oprichters
zo blij met het bereikte resultaat dat zij voor de toekomst
het aanbrengen van wijzigingen extra hebben bemoeilijkt.

Tweederde van het aantal leden of meer zou aanwezig
moeten zijn om rechtsgeldige besluiten te kunnen nemen.
Zo die er niet waren diende onmiddellijk een extra ver-
gadering uitgeschreven te worden. In die vergadering
konden met het normale aantal stemgerechtigde leden
op 1 november statutenwijzigingen worden goedgekeurd.
Om degenen die de moeite zouden nemen op 1 novem-
ber te komen een teleurstelling te besparen, kwam het
bestuur tot het hiervoor vermeldde advies. Op 1 novem-
ber waren er zegge en schrijve vijf leden van de vereni-
ging aanwezig waaronder drie bestuursleden. Bij de
behandeling van de agendapunten 'statutenwijzigingen'

en 'wijziging huishoudelijk reglement' constateerde de
voorzitter van de vergadering terecht, dat het vereiste
aantal stemgerechtigde leden niet aanwezig, noch ver-
tegenwoordigd was en stelde hij voor de behandeling
plaats te doen vinden tijdens de reeds uitgeschreven
vergadering van 16 november 2002 te Sneek.
De aanwezigen stemde hiermee in en aldus geschiedde.

Niet alleen bovenstaande punten kwamen op 16 novem-
ber aan de orde. Ook vermeldde de agenda, zoals reeds
vermeld, de verkiezing van twee nieuwe bestuursleden
en de verkiezing van een nieuwe voorzitter. Gelukkig
waren voldoende leden aanwezig om in tweede termijn
de agendapunten betreffende de statutenwijziging en
wijziging huishoudelijk reglement te behandelen. londer
amendementen werden de aangekondigde voorstellen
geaccepteerd. De wijzigingen zullen per notariele acte
worden geeffectueerd. Tijdens deze vergadering werden
Hennie Witteman en Boele van der Loo voor al hun werk
voor de vereniging bedankt.

Als blijk van waardering werd volgens een oude traditie
aan hen een miniatuur mastwortel uitgereikt, vervaardigd
door de gebroeders lwaneveld.

Ontwikkeling ledenbestand
Ook dit jaar een groei in het ledenbestand, zoals
onderstaande tabel aangeeft. In de loop van het jaar
groeide het bestand aan leden, maar zegden 2S leden
hun lidmaatschap per het einde van het jaar op.
Gelukkig konden per 1 januari van dit jaar 22 nieuwe
leden worden verwelkomd.

Categorie 01/01/'02 31/12/'02 01/01/'03

Lid-eigenaa r/donateu r
Lid-huisgenoot
Lid-Ianggebruiker

915
109
17

911
110
17

887
105
17

1009 1038 111041

Pieter Bos, secretaris VSRP



uitvoering van dit soort activiteiten nog eens goed moet
worden nagedacht. Zaterdag 15 juni werd er rond 17.30
uur uitgevaren richting Enkhuizen, toegezongen door
een verzameling shantykoren. Zonnig weer en een forse
bakstagwind ondersteunden het prachtige schouwspel
dat een zeilende Duyfken bood, omringd door 30 ronde
jachten en platbodems. In Enkhuizen aangekomen werd
onder veel belangstelling afgemeerd in de Binnenhaven.
Zondag 16 juni werd rond 16.30 uur afgevaren naar Den
Oever, waar we rond 21.00 uur, geholpen door een ste-
vige zuidwestenwind veilig en wel binnenliepen.

ACTIVITEITEN VAN LEDEN
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vac 400-jaar
Hieronder volgt een kort verslag van onze deelname aan
de festiviteiten rond de viering van de oprichting 400
jaar geleden van de VOC in Hoorn, Enkhuizen en Texel.
Op donderdag 13 juni voeren alle 29 schepen die reeds
in Hoorn aanwezig waren, omstreeks 15.00 uur uit om
de Duyfken te verwelkomen. 16.30 uur liepen de schepen
gezamenlijk binnen en meerden af aan het Baatland.
De meeste schippers en opvarenden waren gekleed in
historische kledij, veelal vervaardigd door Nel Haftka
van de witte zeeschouw Schobber. Vrijdagavond een
verlichte vlootschouw. Volgens de een een flop, volgens
de ander (van de kant af gezien) best een aardig schouw-
spel. Het is echter evident dat over de juiste vorm en

Maandag 17 juni.
Voor velen een dag om nooit meer te vergeten. Om 06.00
trossen 105. Met stroom mee richting Den Helder.
Tegen het Balgzand voor anker en wachten tot 11.30 uur
om weer met stroom mee, eskadergewijs, richting Den
Oever te varen. Voordat
de haven van Oude Schild
werd binnengelopen de
voor anker liggende
Duyfken de groet gebracht.
Dit leverde voor het pu-
bliek op de dijk en voor
degenen op de voor
anker liggende Tall Ships
een spectaculair schouw-
spel op. Zeker doordat het
ene eskader aan bakboord
langs de schepen voer en
het andere langs de stuur-
boordzijde. En dat allemaal
met als richtlijn: daar ligt
Oude Schild en even voor
de haveningang ligt de
Duyfken!



Een aantal van onze leden nam deel aan de activiteiten
georganiseerd door de 'Ronde- en Platbodemvrienden
Zuidwest-Nederland en Vlaanderen'.
Reeds lang organiseren genoemde vrienden veel activi-
teiten in het zuidwesten van Nederland en Vlaanderen.
Dit jaar werd op het Hemelvaartweekeinde acte de pre-

cense gegeven in Middelburg ter gelegenheid van de
herdenking dat 400 jaar geleden de VOC werd opgericht.
Op 23 t/rn 26 mei werd deelgenomen aan de manifes-
tatie Oostende voor Anker. Verder was er een samen-
komst op het Veerse Meer en werd in november een
winterreunie gehouden.

Zomerreiinie 2002
De oudere Markers hebben in het weekend van 19 tot
21 juli weer iets kunnen proeven van de glorie van weleer,
een haven vol houten masten, bruine zeilen, ronde kop-
pen, zwaarden, kluiverbomen en dat allemaal behangen
met vlaggen en wimpels en bevolkt met scheepsvolk van
peuters tot orna's en opa's. De VSRPwas voor de jaarlijkse
reunie neergestreken in een van de laatste pittoreske
rijkshavens die ens land nog kent. Ruim veertig schepen
vulden de havenkom waardoor er zc'n nostalgisch plaatje
ontstond dat tijdelijk dubbele toeristenbelasting gerecht-
vaardigd zou zijn geweest. Jammer voor de deelnemers
dat er toch weer meer liguren dan zeiluren gemaakt
werden in dit weekend.
Het veelgeprezen en verguisde Hollandse zomerweer
zorgde op zondag voor veel regen, nog meer wind en
dus geen wedstrijden en daar waren de grote jongens,
de aken en tjalken, nu juist voor gekomen. Weer eens
een reiinie waar op groot water voluit gezeild kon wor-
den. Zaterdag bij het "Admiraalzeilen" hadden ze al een
voorproefje gegeven van hun stuurmanskunst; zij wonnen
de "Dordrechtprijs" voor het mooiste eskader.
Opmerkelijk was dat op het ruime sop van de Gouwzee
juist deelnemers die nog nooit aan zon evenement als
"Admiraalzeilen" hadden deelgenomen tot opmerkelijke

prestaties kwamen. Zij voegden zich soepel in het spel
van kiel- en frontlinie varen, afstand houden en op lijn
blijven. De Wailer Weefprijs ging naar een absoluut
beginnerstrio van twee jollen en een kleine schouw.
De opzet om een gevarieerd programma met voor elk
wat wils te bieden pakte zolang het weer meehielp goed
uit; een tocht naar Monnickendam op vrijdagavond en
na het "Admiraalzeilen"een gezamenlijk bezoek, uiteraard
op zeil, aan Edam.
Onverwacht was de snelheid en inzet waarmee voor het
dinerbuffet op zaterdagavond de voltallige vlootbeman-
ning tot een behoorlijk welluidend koor samengesmeed
werd door het Monnickendamse Meezingkoor dat de
juiste toon zette voor een geanimeerde en smakelijke
maaltijd. De reunie werd traditioneel besloten met de
prijsuitreiking; dit keer van een bijzonder soort, voor alle
traditionele prijzen werden weer eens echte winnaars
gevonden, zowel de beloning voor nijvere winterse vlijt
voor het vernieuwen van het schip - het breeuwijzer - als
de pechprijs, een gekneusd been, opgelopen bij het
voorkomen van aanvaringsschade in het zondagse nood-
weer, als de jeugdprijs voor het meest kinderrijke gezin,
4 kids, een stel cavia's en een hond en allemaal dolle
pret en enthousiast. En na een tombola die met dank
aan de sponsors voor iedere deelnemer een fles of blik
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opleverde kon het belangrijkste element van zon reunie.
lekker kletsen, eten en drinken weer ongestoord door-
gaan. De reddingboten van de KNMR waren die dag
inmiddels vier keer in actie gekomen, gelukkig niet voor
de VSRP-vloot.

Hieronder volgt een impressie, geschreven door Derk
Steenstra van de deelname aan het admiraalzeilen.

14 De ochtendzon doet het koper blinken, de vloot ligt er
stralend bij. Het palaver op de kade is ontspannen en
geestig, de boodschap eenvoudig en kort. Een licht bries-
je laat onze schone vlaggen wapperen. Als commandant
van ons eskader staat in dit VOC herdenkingsjaar onze
eigen VOC- vlag fier boven de masttop. Dit doek ont-
vingen wij van wijlen Mr. P. Stolp, zelf een enthousiast
organisator van vele waterspelen in de 70-er jaren, uit

waardering voor de Pilgrimfatherstocht 1995. Na de brie-
fing met de kapiteins van het eskader Tjalken A wordt
zeil gezet en gaan we richting Volendam. De zeilvoering
is zodanig dat mechanische hulp overbodig is. Op de aan-
gegeven tijd brengt ons eskader op de daarvoor gebrui-
kelijke wijze de groet aan de Admiraal, mevr. M. Keyzer,
loco-burgemeester van gemeente Waterland. Deze
gemeente is een cluster van schitterde plaatsjes waar-
toe ook Marken behoort. Na een fantastische dag wordt
ons eskader beloond met de Dordrechtprijs. Deze jaar-
lijkse wisselprijs voor het mooiste eskader werd de
Stichting in 1976 aangeboden door de heer C. Bezemer.
De Gebr. Bezemer hadden een Jachtwerf te Dordrecht.
Op deze werf zijn enkele tjalkjachten opgebouwd begin
jaren zestig, waaronder hun eigen skutsje en de
'De Vrouwe Adriana', de huidige 'Suez'. Aardig is dat
het eskader bestaande uit 'De Maze', 'Suez', 'Siet op uw



Selven' en 'Vrouwe Petronella' de prijs al in 1986 mocht
ontvangen tijdens de reunie in Zierikzee. Nu 16 jaar na
dato zijn wij met ons nieuwe eskader, waarin zelfs een
debutant, wederom zeer vereerd met deze toekenning.
Een goede stimulans. Verheugend is de terugkerende
animo van de tjalkschippers voor deelname aan Starn-
boekactiviteiten. Daarnaast is er ook een groeiende be-
langstelling voor het hardzeilen. Zo wordt alweer enkele
jaren het NK Tjalken op de Westeinder in het najaar
gezeild. Kortom, het gaat uitstekend met deze authen-
tieke oudjes. Terug naar het spel. In de loop der jaren
is er aan de nautische uitvoering van het admiraalzeilen
weinig veranderd. Toen ik enkele jaren geleden het
helmhout overnam behoorde daarbij als vanzelfsprekend
ook het respect voor dit spel. Juist nu politici debatteren
over normen en waarden blijkt maar weer hoe verdraag-
zaam ons clubje is. Als commandant mag ik ongestoord
gewoon met pet en blazer m'n spelletje zeilen.
Na afloop schenk je aan de kapiteins van je eskader een
oorlam, als dank voor hun goede zeemanschap. Heerlijk
zo'n spelletje, fantastisch toch zo'n traditie.

Het eskader Tjalken A, winnaars van de Waller-weefprijs,
bestond uit: De tjalken 'De Maze' van D.A. Steenstra,
commandant en 'De Jonge Jacob' van F.H. van Weelden;
'Vrouwe Hermina' een zandaak van M.H. Trompert en
het skutsje 'Jonge Jan' van J.A. Smit.
De Pechprijs was voor Fam. Kalkman met de schokker
Vrouwe Teuntje; de Lange-afstandsprijs was voor Leon
Verhaegen uit Antwerpen met de poon 'Ouderhoek'.

De cursus vergulden
Door Hennie Witteman met medewerking van haar
echtgenoot Gijs werd op twee plaatsen in Nederland
onderricht in het vergulden gegeven. Hieronder volgt
een kort verslag opgesteld door dhr Frits Manneke, een
der deelnemers.
Op bijna elke platbodem zit wel een onderdeel dat
verguld kan, of hoort te zijn. Een naambord, een knop
van de vlaggenstok, een leeuw, of een mastwortel, of
wat dan ook. Onze eigen schokker 'Klieuw' is sober
afgewerkt, maar een mooie vlaggenstok met vergulde
knop en naamborden fleuren haar op. Dat verguldsel
gaat, als het goed is aangebracht, jaren mee. Dat was
ook het geval met onze naambordjes, maar na bijna 40
jaar waren ze aan een opknapbeurt toe. En toen kwam
daar als manna uit de hemel het bericht van Hennie
Witteman dat zij dit voorjaar op een tweetal plaatsen
een cursus zou geven in het vergulden. Jaren geleden
hadden wij ervaring opgedaan in het vergulden, maar

het resultaat van die noeste arbeid was nu niet bepaald
daverend te noemen. We waren met alle spullen die we
bij de winkel hadden gekocht voortvarend aan het werk
gegaan op een winteravond, om een knop van een
vlaggenstok voor een vriend te vergulden. Na heel veel
zwoegen en zweten liep de hond weliswaar vol trots met
een vergulde staart rond en lag het hele huis vol met
goudsnippers, maar de vlaggenstok ... ho maar. Omdat
de verjaardag van de vriend naderde hebben we toen
maar het geheel met goudverf behandeld, maar dat was
toch niet je ware.
Nu dus op een schitterende zaterdagmiddag naar het
mooie clubhuis van de W.V. 'Braassemermeer' om de
kneepjes van het vak te leren van Hennie Witteman die
daarbij de hulp had van haar man Gijs.

Samen met een 8 tal andere leden kwamen wij op zater-
dag 3 maart bijeen op de WSV Braassemermeer (er vond
eerder een cursus plaats in Drachten). Daar werd ons te
kennen gegeven dat gedisciplineerd werken, en vooral
netjes werken een eerste vereiste is voor een goed
resultaat. ledereen die dat deed en de diverse trucjes
die erbij horen toepaste kon met zekere trots naar de
resultaten kijken op het eind van een boeiende middag.
Mocht u dit jaar enige platbodems met ongegeneerd
glimmende naamborden of mastwortels tegemoet varen,
dan kunt u er zeker van zijn dat dit een van de twintig
cursisten van dit voorjaar waren. Met heel veel dank aan
Hennie en Gijs.



Toelichting op de jaarrekening VSRP 2002 BATEN EN LASTEN 2002
(alle bedragen in Euro's)

De Baten
Evenals in 1999,2000 en 2001 zijn, dankzij de toename
van het aantal leden, de posten Contributies en Abonne- Baten Begroting Realisatie Begroting
ment Spiegel toegenomen. De sterke toename van de 2002 2002 2003
post Spiegel werd veroorzaakt door de tariefsverhoging
van het collectieve abonnement. Contributies 19.500 18.326 18.700

Het aantal nieuwe Spiegel abonnementen steeg iets Abonnement Spiegel 19.000 18.570 18.000

minder dan het aantal nieuwe leden. In de begroting Donaties pm 207 pm

waren beide posten voor hogere bedragen opgenomen. Gift/Sponsoring Schepenlijst 454 2.181 1.500
Dit verschil wordt gedeeltelijk veroorzaakt door wanbe- Opbrengst Zornerreunie 6.353 4.433 6.000
talers. Ondanks een strak debiteuren beleid reageerden Winkel 499 646 500
ca 20 leden niet op drie schriftelijke verzoeken tot beta- Rente opbrengsten 499 1.228 500
ling. De post Gift/Sponsoring schepenlijst steeg fors Overige opbrengsten 118
dankzij het vernieuwde contract met Meet Hennessy. Saldo
De opbrengst Zornerreunie is lager dan beg root.
Dit is veroorzaakt door een geringer aantal deelnemers Totaal 46.305 45.707 45.200
dan wij hadden verwacht. De winkelomzet is tevreden-
stellend. Zeker gezien het verouderde assortiment is dit
verkoopresultaat goed. De rente opbrengsten zijn hoger Lasten
dan beg root. De tegoeden van de VSRPworden slechts
op spaarrekeningen gestald. Bestuurskosten 1.500 1.845 2.000

Representatie 500
De Lasten Administratie 1.100 1.045 4.500
De post Bestuurskosten is hoger dan beg root. De post Automatisering 1.600 756
Representatie is nul omdat het geringe bed rag wat Secretariaat 1.800 1.713
hieronder valt is onder gebracht onder de post Bestuurs- Winkel herwaardering 1.596
kosten. De posten Administratie en Secretariaat zijn Winkel aankopen
nagenoeg gelijk aan de begroting. De post Automatise- Winkel verkopen 200 164
ring blijft ook dit jaar onder het verwachte niveau. Abonnement Spiegel 19.000 18.570 18.000
Evenals voorgaande jaren vindt er een afwaardering van Subsidie abonnement 4.900 5.072 5.200
de post Winkelvoorraad plaats. Als gevolg hiervan is de Jaarverslag 3.000 2.654 3.000
waarde van de voorraad nu nul. Gezien het feit dat de

Schepen/Leden Iijst 1.500 100 1.500
huidige voorraad bestaat uit artikelen die gemiddeld

Ledenvergadering VSRP 1.500 1.766 2.650
ouder zijn dan 4 jaar, is dit gerechtvaardigd. Als gevolg

Activiteiten 900
hiervan is de waarde van de winkelvoorraad na deze

Kosten Zornerreunie 7.700 5.065 7.400
herwaardering nul.
Eventuele uitbreiding van de winkelvoorraad zal alleen Tentoonstelling

plaatsvinden met artikelen die lang 'houdbaar' zijn en Jeugd 250

welke een relatief hoge omloopsnelheid hebben. Onvoorzien 855 950

De post Schepen / Ledenlijst is fors lager daar er dit jaar Saldo 5.361

slechts een bescheiden aanvulling is gemaakt voor de
lijst. Het lijkt verstandig om een reservering te maken voor Totaal 46.305 45.707 45.200

de uitgave van een nieuwe Schepen / Ledenlijst. Deze post
zal dan zeker hoger zijn. De post Ledenvergadering is iets
hoger dan begroot, deze extra kosten zijn gelegen in het BALANS PER 31 DECEMBER 2002
georganiseerde museumbezoek en gift aan het FriesScheep-
vaart Museum te Sneek. Per saldo rest er over 2002 een Activa 2001 2002
positief saldo van Euro 5.361,-

Giro/bank 44.625 38.641

De Balans Debiteuren 1.019 252

De post Debiteuren bestaat slechts uit debiteuren die te Winkelvoorraad 1.762

kennen hebben gegeven hun schuld te betalen. Door de
eerder besproken afwaardering van de Winkelvoorraad, Totaal 47.406 38.893
is deze nu nul. Van het positieve resultaat van de staat
van Baten en lasten wordt Euro 1.500,- gereserveerd voor
de Schepen/ Ledenlijst. Het restant wordt toegevoegd Passiva 2001 2002
aan het kapitaal.

16 Kapitaal 29.631 31.605
Samenvattend Reservering Reunies 5.718 5.718
2002 wordt afgesloten met een positief saldo. Reservering S/L lijst 1.500
De financiele basis van de Vereniging mag gezond ge- SSRP 12.057 70
noemd worden.

Totaal 47.406 38.893
Pieter Manneke, penningmeester
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